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„A jövő nem fogja jóvá tenni, amit te a jelenben 

elmulasztasz.” 

                                                        /Albert Schweitzer/ 

 

Munkaközösségünk 10 tagból áll. A pedagógusokon kívül a technikai 

személyzet, a szülői szervezet és a DÖK is képviselteti magát. 

Legnagyobb eseményünk,hogy intézményünk szeptemberben megkapta az  

„Örökös ökoiskola” címet. E címnek szeretnénk és igyekszünk teljes egészében 

megfelelni. 

Éves munkatervünket hónapokra lebontva készítettük el. 

Nagy öröm és fantasztikus lehetőség,hogy az iskola tágas játszóudvarral és egy 

tökéletesen felszerelt sportpályával rendelkezik. Ezenkívül községünk is óriási 

lehetőséget nyújt a szabadban, a természetben való tartózkodásra. Ezeket 

igyekszünk maximálisan kihasználni. 

Szeptemberben minden tantermet papírgyűjtő dobozokkal szereltünk fel, ezzel 

is hozzájárulva a szelektív hulladékgyűjtéshez. Az iskola minden tantermében 

találhatók zöld növények, a folyosókon úgyszintén. 

Feladatainkat úgy terveztük meg, hogy alsó- és felső tagozat egyformán vegye 

ki részét a tennivalókban. 

A szeptemberi papírgyűjtés iskolai szinten zajlott, melynek során több tonnányi 

papír gyűlt össze.Ezen esemény szervezője a Szülői Szervezet volt. 

Az első emeleti faliújságon rendszeresen frissítettük az anyagot, a 

munkatervben előirányzott témák szerint. Czajlik Gabriella folyamatosan 

kézműveskedett a 2.c osztállyal.Természetes anyagokból készültek a tárgyak, 

melyek rendszeresen bemutatásra kerültek.Gabi novemberben megszervezte 



az alsó tagozaton a madáretető-készítő projektet.A mutatós darabok szintén 

kizárólag természetes anyagból készültek. Minden alsós osztály aktívan kivette 

a részét a munkából. A madáretetők  kikerültek az iskola udvarán található fák 

ágaira. Gabi ezeken kívül kreatív ötleteivel támogatja a munkaközösség 

munkáját. Az utcafronton elhelyezett virágládák gyomtalanításában is 

folyamatosan részt vesz. 

Munkaközösségünk másik aktív tagja Perlaki Horváth Béla, aki személyes 

példamutatásával is rengeteg tesz az ökotudatosság elmélyítésére. 

Tőle idézem a következő sorokat. 

„Az elmúlt év elkeserítő híre volt számomra az a statisztikai adat, amelyből 

megtudhattuk, hogy a 

magyar emberek Európa legkövérebb nemzete. A világban az országok között a 

negyedik helyet 

bitoroljuk. A társadalom egészségi állapota siralmas. A gyerekeink, fiataljaink 

egészséges 

(harmonikus ) élet megvalósításának tudata, alacsony. Az elhízások magas 

aránya és ennek 

következtében a rossz egészségügyi állapot kialakulásához, véleményem 

szerint, több ok is 

hozzájárult. - A hagyományosnak tekinthető, rossz szokások, beidegződések 

elsősorban az 

étkezésünk tekintetében. Ámbár környezetemben egy lassú pozitív változást 

észlelek. - A 

gyógyszercégek mérhetetlen profitéhsége. A csapból is az folyik, hogy 

probléma esetén csak kapj be 

egy megfelelő pirulát és máris rendben van minden. – Mozgásszegény életmód 

elterebélyesedése. Az 

elmúlt időszakban országszerte komoly sportlétesítmények épültek. Iskolánk 

pazar sportolásra 

alkalmas pályával rendelkezik, de a kihasználtsága még nem tökéletes. A 

legtöbb helyen a rendszer 



működése elsősorban az élsportra épül. Nem mozgat meg tömegeket. Ezért 

időszerűnek érzem, hogy 

a gyerekek esetében az egészséges élet megvalósításának tudatát, fokozottan 

erősíteni szükséges. Az 

idősebb generáció már elveszett. Változásra kevés a remény, de a gyerekeket, 

fiatalokat még 

kimozdíthatjuk ebből az állapotból. Sok múlik rajtunk! 

Ezért ebben a tanévben, a fentiek figyelembevételével, kiemelt feladat volt 

számomra a változás 

előmozdítását segíteni. Három írást is küldtem ebben a témakörben: 

- Einstein és a sport. Amely a mozgás öröméről szól. Megjelent az iskolánk 

honlapján és a Pátyi 

Kurír októberi számában. 

- Egészségünk érdekében. Amely az egészség mint az egyik legnagyobb érték, 

mutatja be. Az 

írásból részlet került az iskolánk honlapjára. 

- Lacika és a vadállat. Amely az egészséges étkezést hangsúlyozza. Ígéretet 

kaptam, hogy 

mindkét írás megjelenik a Pátyi Kurír júliusi és augusztusi számában. 

Örömömre szolgált amikor az iskola vezetősége megbízott a 2018 november 

10-én az Egészségnap 

megszervezésével és lebonyolításával az alsós tanulók számára. Ezen a napon 

három fontos dologra 

összpontosítottunk: A mozgásra, a táplálkozásra és a lelki egyensúlyra. Egy kis 

lelki bíztatás után volt 

aerobik, profi előadóval, sorverseny csapatoknak, zöldséges piac, ahol szabad 

volt alkudozni, 

plakátkészítés, gyümölcssaláta és zöldséges tál fenséges terítékkel és sok játék. 

2019 február 21-én A pénz világa címmel a 7.a osztály tanulóival bemutatóórát 

tartottam. A 



pénzügyi ismeretek egy új tantárgy, ahol ezen az órán a bankválasztás 

lehetőségeit játékos formában, 

modern technikai eszközök segítségével egy pörgős, hasznos órát sikerült 

megvalósítani. 

2019 március 15-én a „ Bocskai 40 „ keretében aktívan részt vettem az 

ünnepélyes faültetésen és 

annak előkészítésében. 

2019 június 1-én szombaton, bakancstúrát szerveztem a napközis 

csoportomnak, Telki-Nagykovácsi 

útvonalon. A tervezett útszakasz bővelkedik természeti látnivalókban, 

felfedezése, megismerése 

élményt jelentett a tanulóink számára. Az utunk során a környező 

településekről gyönyörű panoráma 

tárult elénk. Az útszakasz hossza, oda-vissza összesen: kb. 14 km volt. 

Személyes példamutatással ( Balaton átúszás, gyakori túrázás, rendszeres 

sportolás ) iparkodom 

megszerettetni a rám bízott gyerekekkel a mozgás örömét. 

 

 

Lenkei Zoltán a következő feladatok lebonyolítója volt. 

- Koordináltam a PontVelem program szelektív hulladékgyűjtést az iskolában, 

használt elemek és mobiltelefonok begyűjtését. 

A tanévben kétszer volt szükség a porta előtt elhelyezett elemgyűjtő 

elszállíttatására. 

Kollégáknak segítettem a PontVelem programba való regisztrációt és az 

elektronikus kuponigénylést. 

Szülőket is sikerült bevonni a programba. 

 

- Tavasszal ünnepélyes keretek között elültetett amerikai tulipánfa, a 

ginkobiloba fa és az oszlopos vörös juhar öntözését az 1/C osztály segítségével 



március és április folyamán rendszeresen végeztük. A száraz tavasz miatt a 

leylandi ciprusok locsolását és tápoldattal való megerősítését is 

megvalósítottuk. A folyékony tápoldatot és a fenyőtápot saját önkéntes 

felajánlásomból vásároltam az iskola részére. 

Marosi Bori szeptemberben és októberben anyagot helyezett el a faliújságon 

szelektív hulladékgyűjtés témakörben. 

Ugyancsak szelektív hulladékgyűjtés kapcsán műanyag- és papír 

hulladékgyűjtők elhelyezését szorgalmazta a tantermekben, s ezeket 

folyamatosan ellenőrizte. 

Az ősz folyamán környezetvédelmi háziversenyt szervezett 7. és 8.osztályos 

tanulók számára. 

A november 10-i Egészségnap szervezésében és lebonyolításában részt vett 

Kovács Róberttel. 

Jómagam is igyekszem ökotudatosan élni. Ezen tudatosságomat igyekszem 

átültetni tanítványaimba is. 

A tanév során 4 alkalommal szerveztem kirándulást az osztályom számára. 

Célom a természet, állatok és növények megismertetése és megszerettetése. 

Vizuális kultúra órákon is ezek a témák voltak jelen. Reggeli beszélgetéseink 

zömében ezeket a témákat ölelték fel. 

Márciusban, a Bocskai 40 jegyében faültetést szerveztem, melyben 

munkaközösségünk tagjai készséggel segítettek. 

A faliújságra egy alkalommal helyeztem el anyagot aktuális témában. 

Fontosnak tartom, hogy iskolánk épülete és környezete megfeleljen az 

„ökoiskola”által megfogalmazott feltételeknek. 

Pl.fák egészségi állapotának figyelemmel kísérése, minél több virág, virágos 

növény elhelyezése. 

Terveink között szerepel :évente 2x kirándulás szervezése tagozat szinten,a 

belső, betonos udvar színesebbé tétele /ugróiskola,Twister 

stb./felfestése,kerítés vidám, de harmonikus színekkel lefestve.Sok-sok zöld 

növény a tantermekben. 

 



A tanév során külön-külön, valamint együtt is sokat tettünk az ökoiskola cím 

megőrzése érdekében. 

 

Silingi Anna 

mk.vez. 

Páty,2019. június 13. 

 


